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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k
benyújtani

Süli János a paksi atomerőmű két új blokkjának tervezéséért, megépítéséért és üzemb e

helyezéséért felel ős tárca nélküli miniszterhez

„Miért csinálnak nukleáris tesztpályát Magyarországból?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Súlyos műszaki hiányosságokról adott hírt a sajtó a Fehéroroszországban épül ő Osztrovec
atomerőművel kapcsolatban. A létesítmény Paks II egyik referenciaprojektje, ami önmagában
is aggasztó . Még súlyosabbá teszi a helyzetet, hogy a Roszatom Paksra szánt kísérlet i
reaktortípusának összes többi referenciaerőművénél is hasonló problémák vannak : sok éves
késések, korrupció, a műszaki tanúsítványok meghamisítása, rossz minőségű alkatrészek
beépítése, a munkaügyi szabályok és a biztonsági szabványok megsértése - hogy csak a már
nyilvánosságra került, részletesen dokumentált eseteket említsük .

A szóban forgó tapasztalatok minden tisztességes, a közpénzekkel lelkiismeretesen bánó
kormányt arra késztetnének, hogy azonnal függessze fel a Roszatom-érdekeltség ű magyar
nukleáris beruházást mindaddig, amíg ki nem derül, hogy az orosz vállalat valóban képe s
határidőre, a tervezett áron felépíteni és kell ő időn át biztonságosan üzemeltetni legalább

országgyűlési képviselő



néhányat a szóban forgó reaktortípusból, és végezze el az eddigi észleletek fényében a projek t
kockázatértékelését illetve biztonsági felülvizsgálatát, illetve kérjen olyan garanciákat a
beruházótól, amelyek kizárják a hasonló anomáliák magyarországi bekövetkezését, vagy a
beruházóra hárítják annak kockázatát .

Tájékoztatta-e a magyar kormányt és hatóságokat a Roszatom ,vagy az orosz hatóságok a
fehérorosz atomerőművei kapcsolatos biztonsági problémákról?

Melyek a VV-1200 atomreaktor eddig ismert biztonsági problémái, felmérte-e ezeket a
magyar kormány illetve hatóságok ?

Kérem, szíveskedjék tájékoztatni róla, mikor és milyen lépéseket tett a magyar kormány a
referenciaprojektek visszatér ő problémáinak hatására annak érdekében, hogy Magyarorszá g
ne váljon egy kísérleti orosz reaktortípus tesztpályájává, és ne a magyar nukleáris biztonság ,
illetve a magyar adófizetők kárára derülhessen csak ki, hogy ésszerű keretek között
felépíthető és üzemeltethető-e a Pakson megvalósítani tervezett Roszatom-reaktor .

Válaszát előre is köszönöm .

Budapest, 2017 . augusztus 21 .

Tisztelettel,

Dr. Szél Bernadet t
(LMP)
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